
Program/zápis jednání Správní rady ČES 21. 9. 2023 

Přítomni: Daniel Svoboda (DS), Petr Bouchal (PB), Petra Chaloupková (PCH), Barbora Latečková (BL), 
Lana Mitrofanova (LM) 

Omluvena: Linda Maršíková 

• Krátký feedback ke konferenci (celé hodnocení je na webu ČES): 

o  První dva workshopy (Outcome mapping, Práce s daty) měly vyšší hodnocení věcné kvality, 
kvality moderace a naplnění očekávání, třetí (sociologické metody) naproti tomu měly lepší 
hodnocení využitelnosti. 

o  Pro další školení byly mj. navrženy: participační metody, evaluace ESIF a komunitní práce, 
pokročilejší vizualizace, metody sběru dat a praktické simulace výzkumných metod, fokusní 
skupiny, dotazníky. 

o  Dále se objevil požadavek na mentoring či na ustavení mailové skupiny (viz ženy ženám). 

o  Hodnocení konference bylo rovněž vysoké (37 % dobrá a 63 % výborná odborná kvalita, 
32% dobrá a 58 % výborná organizace, 58 % zcela a 27 % nad očekávání naplněná 
očekávání, 34 % patrně a 63 % určitě by doporučilo příští konferenci kolegům). 

o  Nejvíce zaujalo téma umělé inteligence, ale zmíněna byla i další témata a další řečníci. 

o  Nejvíce výhrad bylo k nedostatku vegetariánského nebo veganského cateringu a 
k chybějícím nápojům u oběda (už jsme diskutovali s dodavatelem v průběhu konference). 

o  Několika účastníkům vadily malé a problematicky větrané/chlazené prostory pro plenární 
sekce nebo omezená možnost sezení u oběda (pro obědy ve čtvrtém patře je možné využít 
sousední učebnu, v případě více účastníků při plenárních blocích by bylo možné využít 
streaming do vedlejších učeben; alternativou je omezení počtu účastníků nebo jiné 
prostory, které by ale musely být placené a nebyly by tak „uživatelsky příjemné“). 

o  Dvakrát bylo zmíněno nejasné místo konání (mapka byla sice zaslána v osobních e-mailech 
všem účastníkům, ale příště je potřeba doplnit mapku přímo na web). 

o  Zisk z konference (včetně příspěvku 30 000 Kč od ČZU) je 92 600 Kč (do nákladů jsou 
zahrnuty DPP hodnotitelek soutěže a odměny lektorům). 

• Aktuální finanční situace (v souvislosti s plánovanými akcemi): 

o  K 21. 9. 2023 je na kontě 215 782 Kč a v pokladně 532 Kč. Do konce září ještě budou 
proplaceny faktury na 18 000 Kč DWW za Evaluační minimum, 3130 Kč za členský příspěvek 
FoRS a 15 014 Kč za cartridge. V říjnu budou proplaceny výplaty za září (41 894 Kč včetně 
9000 Kč DPP pro Vladimíra Kváču / VK) a poslední faktura LM za IDEAS ve výši 10 000 Kč. 

o  Na konci září bude vyúčtována záloha a dofakturován zbytek nákladů IDEAS ke konci září 
(411,78 USD / cca 9000 Kč). Vzhledem k nutnosti dořešit předání agendy novému 
sekretariátu IDEAS, bude DS vyjednávat o možnosti dílčí refundace za práci v říjnu 2023. 

o  Členský příspěvek za rok 2023 zatím nezaplatili Zuzana Tollrianová a Miroslav Suchanec 
(celkem 4400 Kč; opakovaně urgováno). Bez nich máme aktuálně 60 členů (4 členy by ale 
mělo doplnit MMR do konce září). 

Rozhodnutí Správní rady: Členství Zuzany Tollrianové a Miroslava Suchance je nutné 
vyřešit před Kongresem. DS opakovaně oba členy vyzve k reakci (na e-maily zatím nepřišla 
odpověď, telefonický kontakt se zatím nepodařil). 

o  Vzhledem k ukončení podpory pro IDEAS k 30. 9. 2023 DS navrhuje ponechat do konce roku 
úvazek DPP 10 000 Kč Laně Mitrofanova (protože práce pro IDEAS byla fakturována 
samostatně) a nahradit smlouvu DS (16 800 Kč + odvody, z čehož 50 % bylo hrazeno z 
IDEAS) DPP ve výši 6000 Kč včetně odvodů. Ponechána by měla být smlouva na služby ve 
výši 4000 Kč měsíčně, částku za pronájem (zatím hrazený z IDEAS) DS navrhuje snížit ze 
7200 Kč na 3600 Kč měsíčně. 



Rozhodnutí Správní rady: Nové smlouvy na období od října do prosince 2023 byly 
odsouhlaseny. 

o  Protože už nebudeme moci používat Zoom IDEAS, je potřeba rozhodnout, zda potřebujeme 
vlastní Zoom (139,90 EUR ročně + VAT) nebo zda můžeme využívat něco jiného (Teams?); 
kromě Nextcloud máme i záložní Google Disk pro sdílené soubory. 

Rozhodnutí Správní rady: Zatím nebudeme platit Zoom, hybrid Kongres se pokusíme 
zajistit vlastními nástroji (Teams), v případě potřeby využijeme jednorázové (měsíční) 
nástroje. 

o  Letos se uskutečnily tyto akce: únor Evaluační minimum (ztráta 10 822 Kč kvůli účasti vítězů 
soutěže zdarma), březen Zadávání evaluací (zisk 6484 Kč), červen Konference (zisk 92 600 
Kč), září Evaluační minimum (zisk 8591 Kč). 

o  DS projednává spolupráci s Charitou ČR. Ve středu 4. října se zúčastní mezinárodního 
workshopu Charity ČR pro ředitele zahraničních poboček oddělení humanitární a rozvojové 
spolupráce. 

o  DS rovněž projednává mentoring pro MMR (Martin Bastl) v rámci členských benefitů. 

o  8.-9. listopadu se někteří členové ČES aktivně zapojí do konference NOK/MMR (registrace 
by měla být otevřena na konci září). Ve stejném termínu je DS pozván na mezinárodní 
konferenci Ambrela Development Forum (ADF), která je součástí SlovakAid Development 
Summit v Bratislavě. 

o  28. listopadu by mělo proběhnout školení Zadávání evaluací na míru pro rozvojové NNO se 
ziskem pro ČES 4000 Kč (+ 18 000 Kč celkem pro lektory: VK + DS). 

o  V listopadu by také mělo proběhnout školení Realistická evaluace (VK), očekávaný zisk je 
15 000 Kč. 

o  Na leden 2023 se pokusíme opakovaně připravit kurz Fokusní skupiny na ČZU (BL projedná 
s Janou Mazancovou). 

o  Na první čtvrtletí 2024 je plánováno evaluační školení na klíč pro organizaci Romodrom 
o.p.s. (řeší DS a Vladimír Kváča). 

o  Podle aktuálních odhadů bude zůstatek na konci roku 2023 (včetně výplat za prosinec 
proplacených v lednu 2024) cca 84 895 Kč. Zahrnuty jsou i náklady cca 16 000 Kč na večírek 
po Kongresu, které DS pokryje sponzorským darem ve stejné výši. Informace budou 
průběžně aktualizovány. 

o  Při zachování letošní výše zaplacených příspěvků (167 000 Kč), poplatků banky (1920 Kč), 
účetnictví (24 312 Kč), nové výše nákladů za nájem (3600 Kč) a služby (4000 Kč), příspěvku 
FoRS (3130 Kč) a nákladů na web a Nextcloud (7232 Kč) zbude v roce 2024 na osobní 
náklady cca 108 000 Kč (DPP DS 4000 Kč, DPP LM 5000 Kč měsíčně). Pak by zůstatek na 
konci roku 2024 byl cca 16 100 Kč. Všechny akce musí být koncipovány jako ziskové, jejich 
náklady (a tedy ani příjmy) nejsou v tomto finančním odhadu zahrnuty. V roce 2023 bude 
celkový zisk z akcí cca 117 300 Kč, s obdobnou částkou bychom patrně mohli počítat i v roce 
2024. ČZU by mohla opět finančně přispět na realizaci konference v rámci projektu 
zaměřeného na multikulkturní aspekty (což by mohlo být jedno z vhodných témat 
konference). Informace budou aktualizovány před Kongresem. 

Závěry Správní rady: Financování personálních nákladů je poddimenzováno, pro začátek 
roku 2024 lze DPP v navržené symbolické výši akceptovat. V případě pozitivního vývoje 
financování je možné smlouvy v průběhu roku upravit. 

Doporučení pro Správní radu: Všichni členové SR by se měli pokusit získat minimálně 1-2 
nové členy. 

• Příprava Kongresu – navržen čtvrtek 30. 11. 2023 (rezervován je Jazz Club U staré paní): 

o  Byl připraven draft Výroční zprávy 2022 ke komentářům SR. 



o  Budeme potřebovat najít kandidáty na výkonného ředitele (Petrovi končí druhé období) a 
viceprezidentku (Lindě končí první období, ale bude pravděpodobně kandidovat znovu). 

Rozhodnutí Správní rady: Text Výroční zprávy bude finalizován začátkem října (po 
vyjasnění zástupců MMR v rámci institucionálního členství) a bude zaslán členům ČES ke 
komentářům společně se „Save the Date“, rámcovým programem Kongresu a výzvou pro 
kandidáty na pozice výkonného ředitele / výkonné ředitelky a viceprezidenta / 
viceprezidentky. V zájmu inkluzivity bude opět navržen hybridní model, preferována ale 
samozřejmě bude osobní účast. 

o  Letos patrně nebude potřeba žádná změna stanov, každopádně budeme muset nahlásit na 
2024 změnu statutárního zástupce – výkonného ředitele (novou registraci zajistí PB). 

o  Výhledově, v příštím roce, bychom měli připravit změnu sídla, kancelář v Máchově ulici (se 
zasedačkou využívanou pro školení a další akce) bude DWW schopné udržet do konce roku 
2024. Projednáváme, zda by nemohla sekretariát hostit ČZU. 

o  Po Kongresu by mohl následovat koncert skupiny Poslední & Pádíme. Čekáme na potvrzení 
od kapely. 

• Any other business: 

o  Zdá se, že od příštího roku se pravděpodobně stane institucionálním členem MPSV (a 
patrně i EY). Budeme muset trochu zabojovat o pokračování členství MMR i ČZU (řeší DS). 

o  Jiří Hejkrlík s BL sledují výzvy (zvažujeme projekt zaměřený na obce – s Lucií Jungwiertovou, 
případně dalšími členy), vyhlášení programu pro inovace se předpokládá v polovině října. 

o  Nápady na EvalCafé: PB a LM navrhují připravit ve formátu „kliniky“ téma řešení problémů 
(troubleshooting) při práci s daty a při prezentaci výsledků zpracování dat. Termín buď před 
konferencí NOK nebo mezi touto konferencí a Kongresem. 

o  Je potřebné oslovovat nové potenciální členy. 

o  Pro informaci: museli jsme dokoupit cartridge do tiskárny (15 014 Kč). V nákladech je již 
zakomponováno. 

 

https://www.youtube.com/@posledniapadime6726

